

1 CDN AIR DIV SURG COMMUNIQUE

7 Apr 2020

COVID-19 PRESENTATION – ‘SILENT HYPOXIA’

There have been isolated reports of a rare presentation of COVID-19 which is being referred to as ‘silent hypoxia’. This is where infected individuals are found to be profoundly hypoxic when assessed but have no other symptoms typical of COVID-19 (cough, fever, shortness of breath, fatigue, etc). Hypoxia in this range can cause dizziness and cognitive impairment at rest. Obviously this would be worsened at higher altitude.

While this presentation is rare and we have had no reported cases within the CF to date, aircrew should be aware of the possibility of being more susceptible to hypoxia than usual. All aircrew who experience any symptoms of hypoxia before flight should immediately seek medical assessment. If in flight, hypoxia drills should be followed with a landing as soon as practicable and subsequent medical assessment of all the crew.

Contact the Div Surg office if you need any more information.

PRÉSENTATION DE COVID-19 - «HYPOXIE SILENCIEUSE»

Des rapports isolés font état d’une rare présentation de COVID-19, appelée «hypoxie silencieuse». Dans cette situation, les personnes infectées se trouvent à être profondément hypoxiques lors de l’évaluation, mais ne présentent aucun autre symptôme typique de COVID-19 (toux, fièvre, essoufflement, fatigue, etc.). Ce type d’hypoxie peut provoquer des étourdissements et des troubles cognitifs au repos. De toute évidence, cela s’aggraverait à une altitude plus élevée.

Bien que cette présentation soit rare et qu’aucun cas n’ait été signalé au sein des FAC à ce jour, le personnel navigant devrait être conscient de la possibilité d’être plus sensible à l’hypoxie que d’habitude. Tous les membres d’équipage qui présentent des symptômes d’hypoxie avant le vol doivent immédiatement consulter un médecin. En vol, les procédures d’hypoxie doivent être suivies d’un atterrissage dès que possible et d’une évaluation médicale ultérieure de tout l’équipage.

Contactez le bureau du | Médecin-chef de la première Division si vous avez besoin de plus d’informations.